
 
 
 

 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA VINT I QUATRE D’ABRIL DE DOS MIL DOTZE. 
 
Núm. de la Sessió:  
Dia: 24 d’abril de 2012. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 22 hores i 15 minuts. 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Margalida Morell Martorell 
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat 
Sr. Victor Douat Rigo 
Sra. Isabel Martin Roman 
Sr. Antonio Deudero Mayans 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
La secretària interventora, Cristina Pou Bosch 
 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 
DE FEBRER I 8 DE MARÇ DE 2012.  
 
2n.- APROVACIÓ DE LA SEPARACIÓ DEL MUNICIPI DE PUIGPUNYENT DE LA 
MANCOMUNITAT DE TRAMUNTANA.  
 
3r.- MOCIONS: 
 
1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A LA 
MODIFICACIÓ DE LA POLÍTICA EDUCATIVA DEL GOVERN BALEAR. 
 
4t.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
26 DE MARÇ 
11 I 16 D’ABRIL 
 
DECRETS DE BATLIA DES DE 133/2012  FINS 164/2012. 
 
5è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
6è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 
DE FEBRER I 8 DE MARÇ DE 2012.  
 
el Sr. Batle diu que en relació ales actes pendents d’aprovació hi ha hagut un 
problema informàtic i no s’ha pogut recuperar l’acta, per la qual cosa queden 



 
 
 

 
 
pendents d’aprovació les actes corresponents a les sessions celebrades en data 24 de 
febrer i 30 de març. Pel que fa a l’acta de la sessió de data 8 de març queda 
aprovada, si be, i atès que l’enviament s’ha fet en poc temps d’antelació es podran 
fer les observacions que es considerin oportunes en una propera sessió i seran 
tengudes en compte. 
 
 Sotmès l’assumpte a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres 
presents. 
 
2n.- APROVACIÓ DE LA SEPARACIÓ DEL MUNICIPI DE PUIGPUNYENT DE LA 
MANCOMUNITAT DE TRAMUNTANA.  
 
El Batle dona compte de la proposta que diu així: 

“Antecedents 

La Mancomunitat de Tramuntana històricament formada pels municipis d’Estellencs, 
Puigpunyent, Banyalbufar i Esporles, en Capitalitat al Municipi d’Esporles, convidar a 
incorporar-se al municipis de Bunyola, Sóller, Fornalutx, Valldemossa, Deia i Escorca. La 
convivència estava basada amb l’enteniment i prenent les decisions, sempre per 
unanimitat de tots el pobles, donada la proximitat i identitat dels mateixos que feia que 
els objectius fossin similars. 

La incorporació de noves identitats ha fet més difícil aconseguir els objectius comuns i 
si això se li afeixes la in operativitat de la Mancomunitat en el que va de legislatura 
resulta necessari reorganitzar de nou la mancomunitat per tenir un orgue comú, més 
proper que pugui atendre les necessitats d’aquests municipis, optimitzant els seus 
recursos i que s’aconsegueixin les expectatives que es tenien quan es va constituir la 
Mancomunitat de Tramuntana. 

Pel present venc a proposar al ple de l’ajuntament el següent acord: 

• Aprovar d’acord amb l’art. 34 punt B) dels estatuts de la Mancomunitat de 
Tramuntana,la separació del municipi de Puigpunyent, separació que tindrà 
lloc definitivament a l’acabament de l’any econòmic, servint el present acord 
d’avis en l’anticipació de tres mesos. 

• Aprovar sol.licitar de la Mancomunitat de Tramuntana que, d’acord amb l’art. 
36 dels Estatuts de la Mancomunitat de Tramuntana, que els bens com es 
possible es divideixin entre tots els municipis, una vegada verificats i es liquidin, 
siguint la Junta de la Mancomunitat en funció liquidadora, fins a la total 
adjudicació als municipis interessats. 

• Comunicar el present acord a la Mancomunitat de Tramuntana.” 

El portaveu del grup municipal PP, Sr. Antonio Deudero manifesta que el seu grup està 
en desacord absolut amb la proposta de separació de la Mancomunitat de 
Tramuntana, atès que creu que el canvi de seu, que sigui itinerant, plantejat als nous 
estatuts no pot suposar una circumstància per a que l’ajuntament de Puigpunyent 
quedi aïllat de la Mancomunitat. També és significatiu que els quatre municipis que 
decideixin sortir de la Mancomunitat no estiguin governats pel PP. Creu que aquesta 
decisió aïlla a Puigpunyent de l’entorn i deixa de banda una eina prou important per 
l’Ajuntament i creu que la decisió va en contra dels interessos dels ciutadans. 



 
 
 

 
 
El portaveu del grup PSOE, Sr. Toni Marí diu que tot això ve provocat per un canvi 
proposat pel PP. Lo que aïlla a Puigpunyent és la distància geogràfica de la seu que és 
Sóller i per aquest motiu va en contra dels interessos dels ciutadans, per la proximitat 
geogràfica. La operativitat probablement sigui millor i més efectiva amb un grup reduït 
i de similars característiques a Puigpunyent. No enten la modificació dels Estatuts quan 
el PP ja tenia majoria absoluta dins la Mancomunitat. 

El Batle diu que s’ha polititzat la Mancomunitat des del moment en que els membres 
del PP decideixen triar sense consensuar la proposta de modificació d’Estatuts. La 
paraula itinerant respecte a la seu de la Mancomunitat no és certa ja que la 
capitalitat se tria cada quatre anys pel Ple de la Mancomunitat, lo que no vol dir que 
es vagi rotant. Avui en dia la Mancomunitat no és efectiva, és inoperant atès que 
només te dos o tres serveis mancomunats. Dels fundadors, tres municipis són els que ara 
decideixen separar-se per tal d’optimitzar recursos i mancomunar serveis de forma 
efectiva. Ja s’està fent feina per crear comissions per estudiar maneres de 
mancomunar serveis i establir necessitats comunes. No es tracta d’una sortida sense 
pensar, ha estat meditada i sempre mirant pels interessos dels ciutadans que es veuran 
beneficiats.  

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 6 vots a favor (3 Independents i 3 PSOE) i 
3 vots en contra (PP). 
 
3r.- MOCIONS: 
 
1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A LA 
MODIFICACIÓ DE LA POLÍTICA EDUCATIVA DEL GOVERN BALEAR. 
 
“El Grup Independents de Puigpunyent i Galilea de Puigpunyent sotmet a la 
consideració del PLE la següent  
 

MOCIÓ: 
 
Instar a la modificació de la política educativa del Govern Balear 

 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La gestió de la Conselleria d’Educació del Govern de les Illes Balears repercuteix molt 
negativament al procés educatiu dels nins i les famílies de Palma. Amb només 10 
mesos de gestió del Conseller Bosch, s’han produït retallades diverses que afecten de 
forma important a la funció igualitària de coneixements i recursos socials.  
 
Les retallades han afectat de la següent manera: 
 
AL PROFESSORAT 
 
- Supressió de places de plantilla, s’amortitzen les places de jubilació. 
- Menys auxiliars tècnics educatius respecte al curs passat. Aquest professional 
depenia de les necessitats de l’alumnat de necessitats educatives especials. 
- Anunci per part del conseller d’un augment de les ràtios per aula. 
 
ALS PROGRAMES 
 
- S’ha suprimit l’Aula d’Acollida de suport lingüístic i el programa d’immersió de Suport 
a Llengua. 



 
 
 

 
 
- Els programes PROA/PRA per combatre el fracàs escolar. 
 
A LES PARTIDES ECONÒMIQUES 
 
- Ha baixat l’assignació per despeses de funcionament dels centres escolars. A més, la 
Conselleria d’Educació ofega als centres escolars ja que no paga des de l’octubre 
del 2011. 
- Els fons de llibres: no s’han pagat les despeses del curs 2011-2012. El deute és de 70 
euros per alumne acollit al programa. 
- Les beques dels llibres de text no s’han pagat i no ha sortit cap convocatòria per 
aquest curs. 
 
SERVEIS  
 
- Les beques de menjador del curs passat no s’han pagat (739,20 euros per becari) i 
les d’enguany ni tan sols s’han convocat. 

 
 Per tot això, el Ple adopta el següent 

 
ACORD 
 
L’Ajuntament de Puigpunyent insta a la Conselleria d’Educació a rectificar la seva 
política educativa que va totalment en detriment de l’escola pública i a aturar les 
retallades que afecten molt negativament a la qualitat del procés educatiu dels 
nins/es.  
 
Aquestes mesures afectaran a l’economia familiar i a la conciliació de la vida laboral i 
familiar, creiem que en aquests moments disminuir la inversió en l’educació pública és 
una aposta poc intel.ligent i d’alt cost social, ja que entenem que les inversions en 
matèria educativa són bàsiques i fonamentals en una societat desenvolupada i 
moderna. És sens dubte una passa enrere que afecta a tothom i que marcaran 
greument el futur de les noves generacions.” 
 
La regidora Maria LLuïssa Pla diu que allà on diu nins i nines de Palma ha de dir Illes 
Balears. 
 
En el debat posterior, el portaveu del grup municipal PP, Sr. Antonio Deudero diu que 
per aquest any 2012, la CAIB per fer el pressupost havia de fer front a un deute 
acumulat de 4.480.000€ i s’han hagut de prendre mesures dràstiques per poder 
garantir l’educació pública. No és cert que s’ha suprimit places en plantilla, si és cert 
que s’ha amortitzat places en jubilació per un criteri d’estalvi i la pujada de ratios per 
aula, concretament a l’escola de Puigpunyent hi havia 180 alumnes i 20 professors més 
els auxiliars d’ajuda als infants, la qual cosa fa que hi hagi 9 professors per alumne, la 
qual cosa no es pot sostenir. Si s’han augmentat els ratios per aula ha estat per donar 
garanties per poder donar una educació pública. Pel que fa a l’aula d’acollida, és un 
programa per escoles amb un alt nivell d’immigrants i es fa en horari no docent i ho 
decideix cada alumne. És un programa que ve finançat des del Ministeri d’Educació i 
com que no hi ha pressupost aprovat, s’ha quedat en suspens aquest programa fins 
que no se sàpiga si se rebran els doblers de l’Estat. 
 
Pel que fa a la davallada de partides de despeses de serveis escolars, ha estat per tot 
així i per això, encara que l’educació és un servei essencial, s’han optimitzat els 
recursos. 
 



 
 
 

 
 
Tampoc és cert que des del mes d’octubre no es paga ja que s’han anat fent uns 
pagaments mensuals de 1.000€ per cada un dels centres escolars perquè puguin fer 
front a despeses de funcionament. Es prioritzen els pagament però està previst que es 
liquidarà tot el pendent en relació als alumnes acollits al programa de llibres. També hi 
ha serveis de menjador que no s’han pagat però se liquidaran. 
 
Votaran en contra perquè se separa molt de l’esforç de poder mantenir una educació 
bàsica amb uns recursos econòmics limitats. 
 
El portaveu del grup municipal PSOE, Sr. Toni Marí creu que hi ha altres maneres de 
gestionar, atès que hi ha tres pilars bàsics que són educació, sanitat i serveis socials.  
 
La regidora del grup Independents, Sr. Maria Lluïssa Pla diu que tot el que s’ha dit a la 
moció és cert i que actualment les escoles s’estan quedant sense recursos per fer front 
a despeses de funcionament, com poden ser fotocòpies, calefacció, entre d’altres. 
 
El regidor del grup PP, Sr. Jose Frias diu que és responsabilitat de la direcció del centre 
organitzar el pla d’acollida. 
 
La regidora Sra. Maria Lluíssa Pla diu que tots estam treballant però es planteja 
concertar centres i invertir milions d’euros i al mateix temps fer retallades en educació 
pública. Es pretén invertir en educació privada mentre l’educació pública està en 
precari. 
 
El portaveu del PP diu que surt més econòmic per les arques els centres concertats. 
 
El Batle diu que s’està parlant de Puigpunyent però a partir de sisè els alumnes de 
Puigpunyent se’n van a altres centres i se’ls ha de defensar. Estam en un mment difícil 
econòmicament però el PP prioritza en detriment de l’educació pública, atès que 
pujar les taxes universitàries és una pretensió que només puguin estar formats qui 
tenguin un poder adquisitiu alt. Creu que el PP no creu amb l’educació pública. 
 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 6 vots a favor (3 Independents i 3 PSOE) i 
3 vots en contra (PP). 
 
4t.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
26 DE MARÇ 
11 I 16 D’ABRIL 
 
Pel que fa als acords de la Junta de Govern, queden pendents de donar compte per 
la propera sessió que es celebri. 

DECRETS DE BATLIA DES DE 133/2012  FINS 164/2012 

pel que fa als decrets 133-164/2012 no tenen res a dir. 

Si be, el portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero vol fer uns aclariments respecte a 
decrets anteriors. 



 
 
 

 
 
Decret 109/2012, en relació al pagament d’unes factures de Movistar, demana a què 
fan referència. El Batle respon que són factures que amb el canvi de companyia varen 
quedar penjades. 

Decret 39/2012, hi ha un pagament de Tot Espectacle, demana a què fa referència i el 
Batle respon que fa referència als serveis prestats per la festa de Carnestoltes 2011. 
 
6è.- PRECS I PREGUNTES. 

En el torn de precs i preguntes, el Batle vol donar a conèixer la convidada de 
l’ajuntament de Santa Maria del Camí a tots els membres de la Corporació a la 
inauguració de l’exposició “Gegants i bestiari popular”per dissabte 28 d’abril a les 
20:00h a la Plaça de la Vila, atès que aquest any comptaran amb la presència dels 
nostres gegants, Na Fàtima i Es Bou. 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22:15 
hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi el Secretari Interventor en 
funcions de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
 
 
El Batle,                                                 La secretària interventora, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                             Cristina Pou Bosch 
  
            
            
            
            
      
 
 
 
 


